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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 18. marts 2010
stillet følgende spørgsmål nr. 250 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).

Spørgsmål 250:

”Vil ministeren redegøre for, hvad Fødevarestyrelsen har gjort i de tilfælde, hvor 
grænseværdien for pesticidrester har været overskredet?”

Svar:
Ethvert fund af pesticidrester over grænseværdien vurderes nærmere af DTU Fødevare-
instituttet. I de konkrete vurderinger undersøgtes det, om der kunne være risiko for 
akutte skadevirkninger ved at spise fødevarer fra det parti, hvor grænseværdien var 
overskredet.

Når en prøve viser indhold af pesticidrester, der overskrider grænseværdien, må varen 
ikke sælges. I hvert enkelt tilfælde vurderer fødevareregionen i samarbejde med 
virksomheden, om der stadig kan være noget af det pågældende parti tilbage på 
markedet eller hos den endelige forbruger. Hvis det vurderes at være tilfældet, trækker 
virksomheden partiet tilbage fra markedet. Virksomheden informerer forbrugerne om 
dette via en pressemeddelelse, og Fødevarestyrelsen lægger tilsvarende informationer på 
Fødevarestyrelsens hjemmeside.

I 2008 vurderede DTU Fødevareinstituttet – efter en detaljeret gennemgang – at ingen 
af de fundne pesticidrester udgjorde et sundhedsmæssigt problem.
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I de tilfælde, hvor grænseværdien for pesticidrester har været overskredet, har 
Fødevarestyrelsen vurderet behovet for opfølgning i de konkrete tilfælde, herunder er 
der givet vejledning, indskærpet gældende regler eller givet påbud.
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